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Protokół 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

Rady Miejskiej w Więcborku 
z dnia 22 kwietnia 2010r. 

  

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

Obrady trwały od godz. 10.00 – 12.00 

Obecni – wg załączonej listy obecności.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej      - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka                     – Paweł Toczko 
3. Dyrektor BOOS                             - Waldemar Kuczerepa 
4. Związek Nauczycielstwa Polskiego – Ewa Pirzgalska 
5. Dyrektor MGOK                             - Karol Koziel 
6. Dyrektor Biblioteki                        - Maria Kołata 
7. Skarbnik Gminy                            - Władysław Rembelski 
8. Dyrektor Szkoły Podstawowej 
    w Jastrzębcu       - Gabriela Panknin 
9. Przedstawiciel Rady Rodziców        - Julita Bodzińska 
10. Przedstawiciel MłodzieŜy              - Weronika Pacek 

 

Przewodnicząca Komisji G. Sowińska stwierdziła quorum i przedstawiła 
porządek obrad: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 a) Nadania imienia Szkole Podstawowej w Jastrzębcu, 
 b) Nadania imienia Gimnazjum w Jastrzębcu, 

2. Zaopiniowanie wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2009 r.  
w działach: Oświata, Kultura i Sport. 

3. Sprawy róŜne. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad: 

Ad. 1 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie Nadania imienia Szkole 
Podstawowej  i Gimnazjum w Jastrzębcu.  

Głos zabrał W. Kuczerepa – Dyrektor BOOS. Uznano, Ŝe środowisko  
w Jastrzębcu jest juŜ przygotowane na nadanie imienia. O szczegółach powie 
pani Dyrektor. Przygotowałem dwie uchwały. Jedną dla Szkoły Podstawowej, 
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a drugą dla Gimnazjum. Tutaj pojawia się ta specyfika, Ŝe jest to Zespół 
Szkół. Do 2007 r. szkoły takie, które wystąpiły o nadanie imienia 
otrzymywały jedno imię. Wszystko zmieniło się po 2007 r. W przypadku 
Zespołu Szkół oddzielnie trzeba wystąpić o nadanie imienia szkole 
podstawowej  
i oddzielnie gimnazjum. Zaproponowano, aby szkoła nosiła imię Księdza 
Jana Twardowskiego. Poproszę teraz o zabranie głosu przez panią Dyrektor 
Szkoły – Gabrielę Panknin. 

G. Panknin poinformowała, Ŝe przygotowania trwają juŜ 3 lata. Z inicjatywą 
nadania imienia szkole wyszli rodzice i nauczyciele. Wyglądało to tak: 3 lata 
temu kaŜda klasa miała przedstawić jedną postać. W demokratycznych 
wyborach wybrano księdza Jana Twardowskiego i od tego czasu rozpoczęto 
przygotowania. Nadanie imienia to oczywiście koszt, m.in. zakup sztandaru. 
Pieniądze zbierali rodzice. Przez ten cały okres przygotowań uczniowie 
poznawali postać księdza Jana Twardowskiego poprzez jego twórczość,  
za pomocą rysunków, organizowane były wieczory poezji. Planujemy 
uroczystość na dzień 1 czerwca. Jest to data urodzin księdza i oczywiście 
dzień dziecka. Myślę, Ŝe wszystko się uda, jeśli oczywiście otrzymamy 
pozytywną decyzję Rady. 

Głos zabrała J. Bodzińska – przedstawiciel Rady Rodziców: Przez 3 lata 
zbieraliśmy pieniądze na sztandar. Oczywiście nie chodziliśmy po ludziach. 
Organizowaliśmy róŜnego rodzaju festyny. Rodzice się spotykali i poznawali. 
Dzieci przedstawiały twórczość księdza. W mojej pamięci utkwiły słowa 
powtarzane ostatnio przy tragedii smoleńskiej; „Spieszmy się kochać ludzi, 
tak szybko odchodzą”. Jeśli poznamy i poczytamy twórczość to znajdziemy 
wartości, z których korzystać mogą nie tylko przez dorośli, ale teŜ i dzieci. 
Jeśli nauczymy dzieci wiary i miłości to będzie to owocowało w ich dorosłym 
Ŝyciu. Ksiądz Jan Twardowski pisał z humorem. To z jego twórczości 
dowiedziałam się, Ŝe np. Św. Antonii był patronem rzeczy znalezionych. 

G. Sowińska – Przewodnicząca Komisji stwierdziła: „Mnie się wydaje,  
Ŝe zatwierdzamy patrona, którego nazwa juŜ funkcjonuje w szkole. 

J. Bogdzińska odpowiedziała, Ŝe to prawda. Dzieci bardzo się zaangaŜowały. 
Robią nawet gazetki poświęcone księdzu. 

E. Pirzgalska – dodała - to, Ŝe angaŜują się zarówno rodzice jak i młodzieŜ  
to świadczy o tym, Ŝe zdają sobie sprawę na jakich priorytetach będą 
bazować. Są w pełni tego świadomi. 

Więcej pytań nie było, więc Przewodnicząca Komisji G. Sowińska poddała 
projekty uchwał pod zaopiniowanie. 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole 
Podstawowej w Jastrzębcu, 
 
 
 

Wynik głosowania: 
 

„za”    jednogłośnie 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum 
w Jastrzębcu, 
 
 

Wynik głosowania: 
 

„za”    jednogłośnie 
 

Przedstawiciele Szkoły, Rady Rodziców i młodzieŜy opuścili spotkanie 
Komisji. Członkowie rozpoczęli omawianie punktu drugiego porządku obrad: 

Ad. 2 Zaopiniowanie wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2009 r.  
w działach: Oświata, Kultura i Sport. 

Skarbnik Gminy – Władysław Rembelski przekazał bardzo sympatyczną 
informację z wykonania budŜetu w zakresie kultury i sportu. Pierwszy raz 
tak się złoŜyło, Ŝe budŜet wykonany został w 100%. Tak jak zaplanowała  
to Rada. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Dział 801 (szkoły podstawowe, gimnazja, przedszkola), obsługa 
administracyjna, pomoc materialna dla uczniów – głównie to wydatki 
związane z wynagrodzeniami i pochodnymi. To takŜe inwestycje, które 
zostały wykonane w 100%: 

* dokumentacja w szkole w Sypniewie, 
* ogrodzenie w przedszkolu, 
* komputer w szkole, 
* boisko wielofunkcyjne w gimnazjum w Więcborku 
* zakup uŜywanego autobusu 

W dziale Kultura ujęte zostały modernizacje wszystkich świetlic, które naleŜą 
do MGOK, prace zostały częściowo sfinansowane ze środków zewnętrznych. 
Większość prac wykonana została w 2009 r. 
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W Dziale Sport wydatki sportowe naleŜy podzielić na 2 części: 
* dla stowarzyszeń: kluby sportowe i stowarzyszenia. Tutaj jedno zadanie nie 
zostało wykonane – zadanie związane ze sportem motorowym z powodu 
braku ofert. Pozostałe wykonane zostały w 100% i rozliczyły się.  
Dwa stowarzyszenia zwróciły niewielkie kwoty, to co pozostało.  

* działania związane z utrzymaniem stadionu miejskiego: 
 
1. budowa zaplecza na stadionie wiejskim w Sypniewie 

2. materiał na ogrzewanie zaplecza na stadionie, 

3. budowa placu zabaw na Plebance, 

4. ścieŜka rowerowa i zagospodarowanie nabrzeŜa Jeziora Więcborskiego –  
w 100% zrealizowane – wykonanie dokumentacji przez Gm. Sępólno Kr. 

Utrzymanie stadionu zrealizowane zostało zgodnie z planem. 

Zarówno w oświacie, kulturze jak i sporcie wszystkie zaplanowane zadania 
wykonane zostały w 100%. Tyle słowem wstępu. 

J. Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – wstęp był bardzo szczegółowy. 

E. Pirzgalska – jestem zadowolona z faktu, Ŝe w oświacie sporo się dzieje. 
Sporo rzeczy było zaniedbanych, aŜ prosiło się o zrobienie czegoś. W oświatę 
warto inwestować. Dziękuję, Ŝe waŜne dla nas rzeczy zostały zrealizowane. 

J. Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe gmina jest 
juŜ po przetargu na termomodernizację szkoły podstawowej, gimnazjum   
i przedszkola w Więcborku. Na pewno zyskamy po tej inwestycji. Mniej 
wydatków pochłonie ogrzewanie. 

J. Urbaniak – pytanie związane z dokumentacją łącznika w Sypniewie –  
co tam będzie? 

W. Rembelski – będą tam dwie klasy – realizacja w latach 2011-2013  
z udziałem środków unijnych. 

J. Urbaniak – czy sala będzie pełnowymiarowa? 

W. Rembelski – tak. 

P. Toczko – sala musi spełniać określone wymogi. Taki projekt jest 
przygotowany. 

J. Urbaniak – czy będzie widownia? 

P. Toczko – z boku, ale nie za duŜa. Szczegółów jednak nie znam. 
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W. Rembelski dodał, Ŝe boisko wielofunkcyjne będzie w tym roku ładniejsze. 
Będzie kostka i zakrzaczenia. 

J. Urbaniak – czy po zimie były tam jakieś niespodzianki? 

P. Toczko – było parę wypełnień po zimie. Firma naprawiła to w ramach 
reklamacji. 

R. Mroczkowski odpowiedział, Ŝe rozumie pytanie p. Jurka. Byliśmy  
na pięknej sali, gdzie brakowało widowni. Jedna druŜyna musiała wychodzić 
lub siedzieć w szatni. Jeśli jest to wzięte pod uwagę to dobrze. Trzeba uczyć 
się dopingu i zdrowej rywalizacji. 

J. Kujawiak – z tego co pamiętam to nie będzie tam ekstraklasy, ale dwa 
rzędy krzesełek będą. 

J. Urbaniak – a kosztorys? 

W. Rembelski – 3 mln, ale cena idzie w dół i to prawie o połowę. Nie jesteśmy 
w stanie przewidzieć, jakie warunki będą. Nie chcę obiecywać 
dofinansowania, ale uwaŜam, Ŝe pieniądze na te cele będą. 

P. Toczko – wspomniał  o spotkaniu z Marszałkiem i powstaniu 
Samorządowej Inicjatywy. Jeśli chcemy poprawy stanu dróg to musimy 
wystąpić z projektem i dofinansować inwestycję do 40% wartości zadania.  
Na pytanie co oznacza „do 40%” i uzyskałem odpowiedź, Ŝe nie wszystko 
moŜna zaliczyć do budowy chodników – np. odwodnienie. 

Radna G. Sowińska zapytała jak wyglądają oszczędności w Bibliotece  
i Ośrodku Kultury po modernizacji ogrzewania. 

M. Kołata – cięŜko będzie porównać, niech skończy się sezon grzewczy.  
W tej chwili cięŜko powiedzieć. Zima była długa. Jest komfort, bo jest ciepło. 

K. Koziel – w zeszłym roku tylko wymiana drzwi spowodowała spore 
oszczędności. Trzeba wymienić okna i będzie lepiej. Nagrzewnice się 
sprawdziły. Nawet w największe mrozy była odpowiednia temperatura. 

Radna G. Sowińska – czy udało się wynegocjować lepszą umowę z bankiem, 
w sprawie usytuowania bankomatu? 

K. Koziel – jeszcze nie. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania nad wykonaniem budŜetu 
Gminy Więcbork za 2009 r. w działach: Oświata, Kultura i Sport. 

Wynik głosowania: 
 

„za”    jednogłośnie 
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Ad. 3 Sprawy róŜne. 

R. Mroczkowski – mam wyjaśnić sprawę wycinki drzew przy szkole. Dyrektor 
dowiedział się dopiero w dzień wycinki. Pracownik mówił, Ŝe szkoła nic nie 
pozyskała z tego drewna. Zostało ono pocięte i zabrane. Chciałem wyjaśnić tę 
sprawę, bo nic na ten temat nie wiem. 

G. Sowińska Przewodnicząca Komisji – jestem zszokowana – nasuwa się 
wniosek do Burmistrza o wyjaśnienie sprawy. Jeśli one były na terenie 
szkoły i odbyło się to bez wiedzy dyrektora? 

P. Toczko – z tego co wiem, to teren gminny. Wniosek złoŜył  
p. Andruszkiewicz. Część drewna została złoŜona do celów opałowych. 
Oczywiście postaram się wyjaśnić sprawę. 

G. Sowińska – Przewodnicząca Komisji – czy ze strony szkoły była zasadność 
wycięcia. Dawały one przecieŜ cień. 

Radny W. Kuszewski – trzeba  i warto to wyjaśnić, aby nie było niejasności. 
Jeśli było to drzewo na terenie szkoły, moŜe powinno zostać spoŜytkowane 
przez inne placówki? 

Radna B. Lida – pytanie takie powinno zostać skierowane do dyrektora 
szkoły. 

Radny R. Mroczkowski – no właśnie dyrektor szkoły i BOOS dowiedzieli się  
w dzień wycinki. 

G. Sowińska – Przewodnicząca Komisji – wycinki drzew moŜna dokonać tylko 
z powodu zagroŜenia dla zdrowia i mienia. Znam inwestora i wiem,  
Ŝe wykonał juŜ niejedną samowolkę. Czy było to konieczne? Teraz jest tam 
pusto. Wycinamy teŜ drzewa przy stadionie i w lasku. Dyrektor jest zarządcą 
tylko, ale uwaŜam, Ŝe powinien wyrazić swoje zdanie. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono 

 

Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 

 

                                                             Przewodnicząca Komisji 
 
                                                                GraŜyna Sowińska 

 


